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Nederlandstalige zenders in Brussel  –  Initiatieven

Ten gevolge van de intrekking van de zogenaamde 
must-carryregeling dreigt een aantal Nederlands-
talige zenders van de Brusselse kabel te worden 
verwijderd, voorzover ze er al niet van werden 
geweerd. Het betreft voornamelijk een aantal zoge-
naamde nichezenders.

Neemt de minister initiatieven om hiertegen in te 
gaan?

N.B. Deze vraag werd gesteld aan de ministers 
Bourgeois (vraag nr. 8) en Anciaux (nr. 7).

Gecoördineerd antwoord

1. De must-carryregel binnen de Vlaamse Gemeen-
schap (art. 107, §1 van de decreten betreffende 
de radio-omroep en de televisie, gecoördineerd 
op 25 januari 1995) is aangepast aan artikel 
31 van de universele dienstrichtlijn waarin 
wordt bepaald dat zulke doorgifteverplichtin-
gen alleen kunnen worden opgelegd indien zij 
noodzakelijk zijn om duidelijk om-schreven 
doelstellingen van algemeen belang te verwezen-
lijken. Deze bepalingen moeten daar-enboven 
evenredig en transparant zijn. 

 Met het decreet van 7 mei 2004 werd het aantal 
omroepprogramma's met must-carrystatuut bij-
gevolg verminderd en geldt dit enkel nog voor:

1° alle bestaande analoge radio-omroeppro-
gramma's en alle televisieomroepprogram-
ma's van de openbare omroep van de Vlaam-
se Gemeenschap bestemd voor de kijkers en 
luisteraars in het exploitatiegebied van het 
kabelnetwerk voorzover de programma' s 
onder meer in het Nederlands verzorgd wor-
den;

2° televisieomroepprogramma's van door de 
Vlaamse Gemeenschap erkende regionale 
omroepen voorzover de programma's onder 
meer in het Nederlands verzorgd worden en 
rekening houdende met hun zendgebied;

3° televisieomroepprogramma's van alle door 
de Vlaamse Gemeenschap erkende regiona-
le omroepen voorzover deze programma's 
binnen een digitaal pakket tegen betaling 
worden aangeboden;

4° twee radio- en twee televisieomroepprogram-
ma's van de openbare omroep van de Franse 
Gemeenschap en het radio-omroepprogram-
ma van de Duitstalige Gemeenschap;

5° twee radio-omroepprogramma's en de televi-
sieomroepprogramma's van de Nederlandse 
openbare omroep.

2. Ik kan melden dat ik bijzonder begaan ben met 
deze problematiek en wil hierbij alvast de des-
betreffende passage uit mijn beleidsnota meege-
ven:

 "De particuliere televisieomroepen die zich 
richten tot de gehele Vlaamse Gemeenschap, 
genoten tot medio 2004 een must-carry statuut 
en moesten verplicht worden doorgegeven door 
de kabelmaatschappijen. Bij het decreet van 5 
mei 2004 werd de must-carry regeling onder 
druk van Europa afgeschaft. Bij deze doe 
ik een oproep aan alle kabelmaatschappijen 
om alle Vlaamse particuliere omroepen op de 
kabel te houden aan dezelfde voorwaarden als 
voorheen, en om ook nieuwe Vlaamse omroe-
pen door te geven. Het is overduidelijk dat de 
Vlaamse omroepen de grootste waarborg van 
het succes van de kabelmaatschappijen zijn en 
dat ook zullen blijven. Het is mijn bekommer-
nis dat die omroepen door een zo groot moge-
lijk aantal Vlamingen bekeken kunnen worden, 
ook door de Vlamingen in Brussel waar Jim 
TV, Vitaya, Liberty en Vijf  TV momenteel 
(nog) niet op de kabel zitten. Ik zal er bij de 
Brusselse kabelmaatschappijen op aandringen 
om die omroepprogramma' s in Brussel op de 
kabel te brengen. Omdat de Vlaamse omroepen 
voor de kabelmaatschappijen de belangrijkste 
bron van inkomsten betekenen, reken ik er op 
dat die ervoor zullen zorgen dat alle Vlaamse 
omroepen, zelfs in het geval ze digitaal worden 
verdeeld, tegen dezelfde voorwaarden op de 
kabel komen." (Beleidsnota Media, Stuk 91 
(2004-2005) – Nr. 1, blz. 21 – red.)

 Ik heb recentelijk hierover ook een schrijven 



gericht aan Coditel, meer specifiek inzake het 
niet doorgeven van Vijf TV, dat zelfs niet in 
Wemmel en Drogenbos wordt doorgegeven. 
Van de gelegenheid heb ik ook gebruik gemaakt 
om minister Marc Verwilghen, bevoegd voor de 
kabel in Brussel, aan te schrijven en te vragen 
dat hij bij de betrokken kabelmaatschappijen 
zou aandringen om alle Vlaamse omroeppro-
gramma's in Brussel door te geven.

 Ik zal deze problematiek alleszins met de groot-
ste aandacht opvolgen.


